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Francesco Starace (Enel): Deficitul de personal si de materiale de baza încetinesc

tranzitia energetica

Deficitul de personal si de materiale de baza sunt principalele constrângeri ale ritmului tranzitiei energetice

pentru principalii furnizori de energie electrica, cum ar fi Enel SpA, cea mai mare companie de utilitati din

Europa, a afirmat pentru Reuters directorul general Francesco Starace.

 

Enel este cea mai mare companie de energie regenerabila listata din lume în functie de capacitatea instalata si

intentioneaza sa cheltuiasca 150 miliarde de euro din proprii sai bani pentru a-si tripla aproape capacitatea

detinuta, la 120 gigawati (GW) si sa-si reduca emisiile de carbon cu 80% pâna în 2030.

 

Într-un interviu acordat la conferinta Reuters Global Energy Transition, Starace a explicat ca desi ar fi posibil sa

fie finantat un plan de tranzitie mai agresiv, constrângerile legate de capacitate ar face mai dificila o crestere mai

rapida.

 

"Adevarata limitare e data de oameni ... si de lipsa materiilor prime. Cât de multi oameni pot fi pusi la un loc si

pregatiti ... sa faca asta în mod corespunzator, sa fie motivati si sa ramâna în companie?", s-a întrebat seful Enel.

 

Acesta a adaugat ca redresarea economiei mondiale în urma pandemiei a dus la un deficit de aprovizionare cu

unele materii prime precum si cu echipament specializat pentru industria regenerabila.

 

"Astazi, daca vrei turbine eoliene livrate în 2022 nu vei gasi, poate doar pentru 2024", a declarat Starace.

 

Acesta a explicat ca pandemia s-a dovedit a fi o fereastra în viitor deoarece atât de multe retele din numeroase tari

au fost mai dependente de energia regenerabila decât erau anterior. Cei care sustin folosirea carbunelui si a gazelor

pentru producerea energiei argumenteaza ca energia eoliana si solara depinde de conditiile climatice iar

combustibilii fosili ar fi necesari pentru garantarea furnizarii.

 

Pandemia a schimbat asta deoarece sistemele energetice au absorbit fara probleme un nivel ridicat de energie

provenita din surse eoliene si solare.

 

"A fost ca si cum am fi trait trei ani în unul. Ştim ca viitorul este sigur si stim ca putem trai destul de bine", a

afirmat seful Enel.

 

Acesta a apreciat ca Statele Unite, Europa si America Latina sunt zonele cheie ale Enel, în timp ce sud-estul Asiei

si India vor fi viitoarele piete de crestere.

 

Întrebat ce ar putea face guvernele pentru tranzitia energetica, el a spus ca este necesar sa se concentreze pe

implementarea noilor tehnologii disponibile în loc sa risipeasca timp si bani pentru a dezvolta ceea ce este înca

nedemonstrat. "Nu faceti tot timpul filme SF. Gânditi-va la ce tehnologii avem acum si lucrati din greu", a declarat

Starace.

 

Enel Spa, cea mai mare companie de utilitati din Europa, are o prezenta importanta pe piata din România.
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